
Regels voor het vissen bij vispassages 

Het ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit is wetgeving aan het voorbereiden om het 
vissen te beperken in de buurt van vistrappen en andere voorzieningen voor vismigratie. Deze 
regelgeving gaat voor zowel de beroepsvisserij als de sportvisserij gelden. Het ministerie zette hierbij 
in op zones van 250 meter aan weerszijden van alle vismigratievoorzieningen in heel Nederland. 

Het ministerie wil deze regelgeving gaan invoeren om ervoor te zorgen dat de vismigratie zo min 
mogelijk gehinderd wordt. Vismigratie is voor verschillende vissoorten belangrijk, omdat vissen van 
diverse soorten vooral in het voorjaar naar paaigebieden zwemmen om zich daar voort te planten. 
Vistrappen liggen vaak op cruciale punten in de zwemroutes en als die geblokkeerd zouden worden 
dan kan de vis zich dus niet of minder goed voortplanten. 

Mening Sportvisserij Nederland en federaties 

Sportvisserij Nederland en de federaties zijn niet blij met deze regelgeving. We snappen dat het 
nodig is de vismigratie te beschermen en hebben er zelfs op aangedrongen dat te doen bij grote 
intrekpunten van trekvis als zalm. Maar we hebben het ministerie ook aangegeven dat we niet blij 
zijn met een verbod op sportvissen in een groot gebied rondom alle 2.500 vispassages in Nederland. 
De sportvisserij heeft namelijk nauwelijks effect op de vismigratie, omdat sportvissers de migratie 
niet blokkeren. 

Aanpassing regelgeving 

Het ministerie heeft aangeboden dat de sportvisserij met een onderbouwd alternatief mag komen, 
maar wel met afstanden die de vismigratie voldoende beschermen. 

Sportvisserij Nederland heeft daarop een adviesbureau opdracht gegeven een onderzoek te doen 
naar mogelijke effecten van sportvisserij op de vismigratie. Er is ook een bijeenkomst met experts 
georganiseerd waarin dezelfde onderzoeksvraag is besproken. De uitkomst van het onderzoek laat 
zien dat de sportvisserij slechts een beperkt effect heeft op de vismigratie en dat een zone van 250 
meter te groot is. 

Als praktische aanbeveling is gesteld dat een zone van ongeveer tweemaal de breedte van het water 
wel zinvol is, vooral uit voorzorg. Vanuit de waterbeheerders is aangegeven dat een zone van 50 het 
minimale zou moeten zijn. Voor wateren met een groot vismigratiebelang zou er dan een zone van 
100 meter komen. Voor grote wateren als de rivieren betekent dat dat de zones wel 250 meter groot 
blijven, maar voor het meeste water betekent dit dat zones flink kleiner zullen worden. De exacte 
invulling van deze regeling moet nog plaatsvinden. 

Vervolg 

Voor hengelsportverenigingen en sportvissers is het natuurlijk vervelend dat straks niet meer gevist 
kan worden in deze zones. Maar het overleg met Rijkswaterstaat, de waterschappen en het 
ministerie is nog bezig. Onze inzet blijft dat op de meeste plekken er veel kleinere zones komen dan 
in het oorspronkelijk plan. Via de verenigingsnieuwsbrief houden we je op de hoogte. Voor vragen 
kunt u contact opnemen met Sportvisserij Nederland of jouw federatie. 

 

 

 



FAQ 

- Geldt dit ook voor beroepsvisserij? Ja, dit geldt voor alle vormen van visserij, dus ook voor de 
beroepsvisserij. 

- Hoe wordt dit gecontroleerd? Daarover zijn we nog in overleg met het Ministerie van LNV. 
Maar dat zal hoogstwaarschijnlijk door politie en BOA’s gebeuren.  

- Wat wordt de boete als ik hier als sportvisser wordt betrapt? De overtreding zal dan zijn; 
vissen zonder schriftelijke toestemming (veelal de VISpas) en bedraagt dan €150. 

- Hoe kunnen we dit nog voorkómen? Helaas niet. Het Ministerie van LNV heeft de 
mogelijkheid om dit zelf in te stellen middels de Visserijwet. Als we niets hadden gedaan dan 
waren er nu bij alle vismigratievoorzieningen zones al visserijvrije zones van 250 meter. 

- Waarom worden deze zones ingesteld, als tegelijkertijd wordt gesteld dat de impact van de 
sportvisserij nihil is op de visstand? Door Rijkswaterstaat en de waterschappen is miljoenen 
geïnvesteerd om vismigratievoorzieningen aan te leggen. Zij streven er naar om de vissen zo 
goed mogelijk hier te laten passeren. Ook vis-experts geven aan dat vanuit het 
voorzorgprincipe er ook een visserijvrije zone voor sportvissers moet komen.  

- Waar kan ik terecht voor vragen over dit onderwerp? Bij de federaties en bij Sportvisserij 
Nederland. 

- Wat is een vismigratievoorziening en wat niet? Dat is een grote verscheidenheid aan 
voorzieningen, vistrappen langs een stuw zijn duidelijk te zien. Maar het gaat soms ook om 
visvriendelijke beheer van gemalen en sluizen. De exacte beschrijving wordt door het 
Ministerie van LNV opgesteld. 

- Hoe kan ik als sportvisser zien waar ik wel of vooral niet mag vissen? Wij zullen dat op de 
visplanner zichtbaar maken. 

- Hoe kan ik zien waar de visserijvrije zones precies gelden? Dat is een punt van aandacht 
waarover we nog met het Ministerie van LNV in overleg zijn. 

- Wanneer is dit officieel? Het streven van het ministerie is medio 2024. Maar hier zal nadere 
informatie over volgen. 

- Wie gaat dit handhaven? Dat zal politie en BOA’s zijn. Maar hierover zijn we nog in gesprek 
met het Ministerie van LNV. 

- Wanneer en hoe worden onze BOA’s en controleurs geïnformeerd? Zodra er meer 
duidelijkheid is over de grootte van de zones en de exacte locaties zal dat worden 
gecommuniceerd. 

- Komen deze zones ook netjes in de VISplanner te staan? Zo ja, wanneer? Ja, dat zal op 
visplanner te zien zijn. Dat zal gereed zijn zodra de regeling van kracht wordt. 


